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Inleiding

Dit was het allereerste werkbezoek van de Commissie internationale handel (INTA) aan 
San Francisco en de Baai. Dit bezoek volgde op eerdere bezoeken aan Washington D.C. in 
deze zittingsperiode (in februari 2020 en november 2021), waarbij ontmoetingen 
plaatsvonden met gesprekspartners op federaal niveau. Deze keer lag de focus op Californië 
als ‘s werelds op vier na grootste economie, met baanbrekende bedrijven in de digitale, 
technologische, financiële en vervoerssector. 

Het bezoek vond plaats kort na de top EU-VS van 20 oktober 2023 en ging vooraf aan de 
vergadering van de leiders van de economische samenwerking Azië-Stille Oceaan (APEC) die 
van 11-17 november 2023 in San Francisco plaatsvond en waarbij de Amerikaanse president 
Biden en de Chinese president Xi elkaar op hoog niveau ontmoetten. Het bezoek was dus een 
goede gelegenheid om dieper in te gaan op de betrekkingen tussen de EU, de VS en China en 
om de risico’s en kansen van de strategie voor economische veiligheid van de EU te 
bespreken.

Tijdens het driedaagse bezoek spraken de leden van INTA met politieke actoren (senator 
Scott Wiener van de staat Californië en adviseurs van de luitenant-gouverneur van 
Californië), alsook met belangrijke economische belanghebbenden (Apple, Tesla, Nvidia en 
Mozilla, de haven van Oakland en de German Accelerator, die voornamelijk Duitse startende 
technologiebedrijven ondersteunt) en met vertegenwoordigers uit de academische wereld over 
de kijk van Californië op trans-Atlantische betrekkingen op het gebied van handel en 
investeringen, economische veiligheid en de prestaties van de Handels- en Technologieraad 
(TTC).

Achtergrond

De conclusies van de top EU-VS van 20 oktober gaven een duidelijk beeld van de stand van 
zaken van de betrekkingen tussen de EU en de VS. Tijdens de top zaten de EU en de VS nog 
steeds op dezelfde golflengte wat betreft de geopolitieke situatie, met name met betrekking tot 
de illegale aanvalsoorlog van Rusland tegen Oekraïne. Het gebrek aan een akkoord over de 
twee belangrijkste handelsdoelstellingen van de top — de mondiale regeling voor duurzaam 
staal en de overeenkomst inzake kritieke mineralen — weerspiegelde echter de aanpak van de 
Amerikaanse regering, die open handel nog steeds als een electoraal risico ziet. 

Daarnaast vond het bezoek plaats vlak na de staking van United Auto Workers (UAW) 
in 2023. De staking begon op 15 september 2023 (tegen Ford, General Motors en Stellantis) 
en eindigde tussen 25 en 30 oktober, toen er voorlopige afspraken werden gemaakt die 
tegemoetkwamen aan veel van de eisen van de UAW, met name op het gebied van lonen, 
overuren en pensioenuitkeringen. 

De week waarin het bezoek van de commissie INTA plaatsvond, was ook een belangrijke 
week voor artificiële intelligentie, aangezien deze samenviel met de ondertekening van het 
presidentieel besluit inzake artificiële intelligentie (AI) door president Biden, de verklaring 
van de G7-leiders over het AI-proces van Hiroshima en de topconferentie over artificiële 
intelligentie op 1 november in Londen. Deze onderwerpen stonden dus ook op de agenda van 
de besprekingen van INTA met relevante gesprekspartners in Californië, in het bijzonder wat 
betreft de rol van INTA met betrekking tot de TTC.
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Het werkbezoek van de INTA-delegatie vond bijna gelijktijdig plaats met het werkbezoek van 
de ITRE-delegatie (Commissie industrie, onderzoek en energie). De twee commissies werkten 
samen en coördineerden hun programma’s volledig van tevoren. Twee bijeenkomsten werden 
gezamenlijk georganiseerd, namelijk de vergadering met de consulaten-generaal van de 
lidstaten en het bezoek aan de Stanford-universiteit. Het recente bezoek van de Commissie 
juridische zaken (JURI) aan San Francisco verschafte de commissie INTA ook nuttige 
informatie om het bezoek van haar delegatie voor te bereiden. De samenwerking met het 
onlangs opgerichte liaisonbureau van de EU in San Francisco, dat als een zeer nuttig 
contactpunt en ontmoetingsplaats diende, leverde ook voordelen op voor het bezoek. 

Beknopt verslag van de vergaderingen

Tijdens de drie volledige dagen van het bezoek vonden zo’n twaalf vergaderingen plaats. De 
leden van INTA kregen de kans om verschillende actoren te ontmoeten, gaande van 
vakbonden tot politici, en van vertegenwoordigers uit de academische wereld tot particuliere 
belanghebbenden.

De INTA-delegatie hield uitvoerige vergaderingen met technologiebedrijven. Het bezoek 
begon met een rondleiding en een gesprek over het beleid in de Tesla-fabriek in Fremont, 
waar de leden van gedachten wisselden met de Global Trade Strategist, de Director Public 
Policy and Business Development Europe, de Associate General Council. In Cupertino 
hadden de leden een ontmoeting met de vicevoorzitters van Apple die verantwoordelijk zijn 
voor wereldwijde sourcing en voorraadbeheer, en voor intellectuele eigendom. Op dezelfde 
dag spraken de leden ook met vertegenwoordigers van Nvidia, met name met het Head of 
technology policy, het Global Head of AI Nations en het Head of EU government relations. 
De leden spraken ook met de US Advocacy Lead van Mozilla Foundation en de Chief Legal 
Officer van Mozilla Corporation. Daarnaast kregen de leden een uiteenzetting van 
German Accelerator over de uitdagingen en kansen voor Europese start-ups in Silicon Valley. 

Verder werd er een bezoek gebracht aan de haven van Oakland, die een belangrijke rol in de 
internationale handel speelt. Het management benadrukte er dat de onenigheid tussen de VS 
en China nieuwe uitdagingen vormen voor de haven. Daarnaast werden de vele investeringen 
voorgesteld die zijn gedaan om de haveninfrastructuur te vergroenen. 

De leden kregen ook de mogelijkheid om een bezoek te brengen aan de Universiteit van 
Californië – Berkeley en de Stanford-universiteit, die beide tot ‘s werelds meest 
toonaangevende onderzoeks- en onderwijsinstellingen behoren. Tijdens de ontmoeting met de 
onderzoekers van de Universiteit van Californië – Berkeley, die lid zijn van de vakbond 
UAW, konden de leden van gedachten wisselen over de kritische houding van de vakbonden 
tegenover internationale handel, alsook over de handel tussen de EU en de VS in de 
automobielsector en de opkomst van Chinese autofabrikanten als concurrerende spelers op de 
ontluikende markt voor elektrische voertuigen.

Het bleek echter een uitdaging te zijn om met politici op federaal en staatsniveau uit 
Californië te spreken, maar de delegatie slaagde er uiteindelijk in om een ontmoeting te 
organiseren met Scott Wiener, de senator van de staat Californië en met Evan Reade, de 
adviseur voor internationale zaken van mevrouw Kounalakis, de luitenant-gouverneur van 
Californië. De twee bijeenkomsten leverden waardevolle informatie op om de betrekkingen 
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tussen de Europese Unie en Californië te versterken. 

Voornaamste onderwerpen

Tijdens de bijeenkomsten heeft de commissie INTA de volgende onderwerpen, die zowel 
haar standpunt als dat van het Parlement weerspiegelen, aan de orde gesteld. 

1. Strategie voor economische veiligheid van de EU

Economische veiligheid was een van de voornaamste gespreksonderwerpen die tijdens het 
bezoek aan de orde kwamen, met name in het licht van de op 20 juni 2023 door de Commissie 
en de hoge vertegenwoordiger gepubliceerde strategie voor economische veiligheid van de 
EU. In het kader van deze strategie wordt onder meer een herziening voorgesteld van de 
verordening betreffende de screening van buitenlandse directe investeringen en de 
verordening betreffende de controle op de uitvoer van producten voor tweeërlei gebruik, en 
zal er worden onderzocht welke veiligheidsrisico’s kunnen voortvloeien uit de uitgaande 
investeringen van de Unie. In het verlengde van de strategie organiseerde INTA in de week 
voorafgaand aan het bezoek van de delegatie ook een hoorzitting over economische 
veiligheid, waarbij met name de Amerikaanse, Japanse en Taiwanese benaderingen op dit 
gebied met elkaar werden vergeleken. Op 4 oktober heeft de Commissie aanbevelingen aan de 
lidstaten gedaan op vier technologiegebieden die naar verwachting zeer gevoelige en 
onmiddellijke risico’s inhouden op het gebied van technologiebeveiliging en -lekkage. Het 
gaat daarbij om de volgende vier gebieden: geavanceerde halfgeleidertechnologieën, 
technologieën op het gebied van artificiële intelligentie, kwantumtechnologieën en 
biotechnologieën. 

De gedachtewisselingen met technologiebedrijven in Californië waren leerzaam om inzicht te 
krijgen in de impact van de “Executive Order on Addressing United States Investments in 
Certain National Security Technologies and Products in Countries of Concern” (presidentieel 
besluit inzake investeringen van de Verenigde Staten in bepaalde nationale 
beveiligingstechnologieën en -producten in landen van zorg) van de regering-Biden, alsook 
om na te gaan of dit de zelfvoorziening van China in de productie van dergelijke 
technologieën ernstig had geschaad, vertraagd of versneld en hoe dit een invloed had op 
bedrijven in Californië die voor hun waardeketens en verkoop sterk afhankelijk zijn van 
China. De leden van INTA hadden bedenkingen bij het nogal flexibele en ruime gebruik van 
de Amerikaanse definitie van nationale veiligheid, die een groot aantal economische sectoren 
lijkt te omvatten. 

2. Bilaterale economische/handelsbetrekkingen en prestaties van de TTC

De prestaties van de TTC als forum voor de uitwisseling van optimale praktijken en voor 
samenwerking op het gebied van regelgevende benaderingen werden ook tijdens alle 
vergaderingen besproken. Het bezoek viel samen met een aantal aankondigingen die tijdens 
bijna alle vergaderingen werden besproken en van belang waren voor de TTC, met name het 
presidentieel besluit van president Biden inzake AI, de verklaring van de G7-leiders over het 
AI-proces van Hiroshima, de top over AI in Londen en de aankondiging van de VS om niet 
langer steun te verlenen aan onderhandelingen over bepalingen inzake gegevensstromen, 
gegevenslokalisatie en broncode in het kader van het initiatief voor een gezamenlijke 
verklaring inzake elektronische handel. 
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De leden bespraken hoe de TTC de kloof tussen de EU en de VS kan helpen overbruggen, 
met de nadruk op het gebied van AI, halfgeleiders, connectiviteit en standaardisering. Er werd 
daarbij ook dieper ingegaan op de vraag of deze sectoren in de VS op federaal of staatsniveau 
moeten worden gereguleerd en op hun beoordeling van voorgestelde of reeds aangenomen 
EU-wetgeving. Over het algemeen waren de gesprekspartners het erover eens dat niet-
bindende gedragscodes niet zullen volstaan om een toereikend niveau van veiligheid en 
waarborgen op het gebied van AI te garanderen. Sommige belanghebbenden benadrukten de 
moeilijkheden die ze ondervonden om voldoende toegang te krijgen tot de voorbereidingen 
van en het overleg voorafgaand aan de TTC-vergaderingen. 

De impact van de IRA

Dit bezoek stelde de delegatie ook in staat om uit de eerste hand informatie te krijgen over de 
impact van de Amerikaanse Inflation Reduction Act (IRA) op de Californische economie, 
ongeveer een jaar nadat deze van kracht werd. Belanghebbenden bevestigden dat de IRA tal 
van stimulansen biedt voor decarbonisatie, bijvoorbeeld met betrekking tot 
haveninfrastructuur, maar uit de gesprekken is ook gebleken dat deze wet een directe invloed 
had op investeringsbeslissingen, bijvoorbeeld met betrekking tot de productie van elektrische 
batterijen. 

In dezelfde geest bespraken de leden van INTA de vooruitzichten op succes van de 
onderhandelingen tussen de EU en de VS over de overeenkomst inzake kritieke mineralen, 
waardoor fabrikanten in de EU van dezelfde voorwaarden kunnen profiteren als fabrikanten in 
de VS in het kader van de IRA. De delegatie van de commissie INTA benadrukte dat dit het 
speelveld tussen producenten in de EU en de VS zou helpen gelijktrekken en bepaalde 
discriminerende aspecten van de wet zou wegnemen.

Samenwerking tussen de EU en Californië op regelgevingsgebied

Op politiek niveau was het bezoek van de delegatie een gelegenheid om het belang van 
samenwerking tussen de EU en Californië op regelgevingsgebied te benadrukken. De INTA-
leden hadden de mogelijkheid om de reikwijdte en samenhang van de Europese Green Deal te 
belichten, met in het bijzonder de ambitieuze hervorming van het emissiehandelssysteem 
(ETS) van de EU, waarbij het systeem wordt uitgebreid naar zeevervoer en een nieuw 
afzonderlijk emissiehandelssysteem wordt opgezet voor gebouwen en wegvervoer. Daarnaast 
benadrukten de leden dat het nieuwe mechanisme voor koolstofgrenscorrectie, als aanvulling 
op het hervormde ETS, door derde landen moet worden gezien als een stimulans om de 
economie koolstofvrij te maken en om een koolstofbeprijzingsbeleid in te voeren, net zoals 
Californië heeft gedaan. De leden voerden ook gesprekken op politiek niveau waarbij de 
benaderingen van de wetgevende macht van Californië ten aanzien van de AI-regulering 
werden vergeleken met die van de Unie. Daarnaast werd er nagegaan of wetgeving op 
staatsniveau dienstig is bij gebrek aan wetgeving op federaal niveau. 

3. Economische betrekkingen tussen de EU, de VS en China

De waardeketens van sommige bedrijven in Californië, die door de delegatie van de 
commissie INTA zijn bezocht, zijn sterk geïntegreerd met China. Belanghebbenden 
beklemtoonden dat het belangrijk is om concepten als risicovermindering en ontkoppeling 
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voorzichtig te benaderen. De meeste gesprekspartners wezen erop dat ontkoppeling van de 
Chinese economie geen haalbare optie lijkt, aangezien de twee economieën sterk afhankelijk 
zijn van elkaar. Uit de handelssituatie blijkt weliswaar dat het tekort van de VS op de 
handelsbalans met China in 2022 verder is toegenomen, maar dat zowel de uitvoer van de VS 
naar China als de invoer uit China voor het derde opeenvolgende jaar zijn blijven groeien en 
daarmee een sterk herstel werd opgetekend ten opzichte van het dieptepunt van 2020. Ook 
wat betreft risicovermindering benadrukten belanghebbenden het belang van een duidelijke en 
enge definitie van het concept om een spiraal van tegenmaatregelen en 
vergeldingsmaatregelen te voorkomen, onder meer gezien de greep van China op de 
toelevering van grondstoffen die cruciaal zijn voor de groene en digitale transitie. De 
deelnemers namen ook nota van de toename in de Chinese uitvoer van batterijvoertuigen, 
alsook van de antisubsidieonderzoeken die de voorzitter van de Commissie, Ursula von der 
Leyen, tijdens haar toespraak over de Staat van de Unie van 13 september 2023 heeft 
aangekondigd. De deelnemers erkenden het concurrentievermogen van China in de 
hightechsector (van auto’s tot halfgeleiders) en stelden vast dat dit het resultaat is van sterke 
financiële steun van de overheid. 

Conclusies en follow-up

Hoewel het bezoek van deze ad-hocdelegatie aan het einde van de zittingsperiode plaatsvond, 
leverde het essentiële informatie op over het standpunt van Californië over onderwerpen die 
van groot belang zijn voor het trans-Atlantische economische en handelsdebat, namelijk: 
economische veiligheid, risicovermindering, samenwerking op regelgevingsgebied in de 
digitale sector, decarbonisatie en AI-regelgeving, en de toekomst van de TTC. Dit bezoek 
bood met name de gelegenheid om het perspectief van Washington op deze onderwerpen te 
nuanceren, aangezien Californië sterker is afgestemd op in Europa gevoelige onderwerpen 
dan de overige staten. 

Het bezoek van de delegatie heeft met name de mogelijkheid gegeven om van dichtbij de 
gevolgen te zien van de toepassing van de door de VS genomen maatregelen voor de controle 
op de uitvoer en de screening van uitgaande investeringen, twee kwesties waarover het 
Parlement, en in het bijzonder de Commissie INTA, zich in de nabije toekomst zullen buigen. 
In dit verband zal naar verwachting op 24 januari een pakket maatregelen voor economische 
veiligheid worden gepubliceerd, waaronder een herziening van de verordening betreffende de 
screening van buitenlandse directe investeringen, gevolgd door een witboek over controle op 
de uitvoer en een initiatief inzake uitgaande investeringen. 

Verder bood het bezoek de delegatie ook de gelegenheid om na te denken over de volgende 
agendapunten van de TTC. 

Follow-up:

- de ontwikkelingen in de economische en handelsbetrekkingen tussen de EU en de VS 
blijven volgen en de door de delegatie verkregen informatie gebruiken om het standpunt 
van het Parlement te bepalen inzake trans-Atlantische handelsbetrekkingen, 
economische veiligheid, controle op de uitvoer en screening van investeringen;

- de gedachtewisselingen over trans-Atlantische handel voortzetten in de 
commissie INTA, de monitoringgroepen en de technische briefings. De conclusies 
waartoe de delegatie na het bezoek is gekomen, zijn al meegedeeld tijdens de 
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vergadering van de commissie INTA van 27-28 november 2023 en tijdens de 
vergaderingen van verschillende Amerikaanse monitoringgroepen die na het bezoek en 
de top EU-VS plaatsvonden; 

- zorgen voor voortdurend democratisch toezicht op de TTC en de bijbehorende 
werkgroepen waarin handel centraal staat en de medevoorzitters van de EU, uitvoerend 
vicevoorzitter Dombrovskis en uitvoerend vicevoorzitter Vestager zowel vóór als na de 
volgende politieke vergadering opnieuw uitnodigen voor een gedachtewisseling met de 
andere parlementaire commissies die toezichthoudende werkzaamheden verrichten in 
verband met de TTC. Hierbij moet worden opgemerkt dat de datum van de vijfde TTC-
vergadering, die in de VS zou worden gehouden, een aantal keren is opgeschort en 
momenteel gepland is voor begin 2024. Het Belgische voorzitterschap van de Raad is 
ook voornemens om in de eerste helft van 2024 een TTC-vergadering te houden. Deze 
twee vergaderingen van de TTC zullen wellicht de laatste van 2024 zijn, gezien de 
naderende Europese verkiezingen en Amerikaanse presidentsverkiezingen; 

- de waardevolle contacten met belanghebbenden in Californië onderhouden door:
o relevante ontwikkelingen te blijven uitwisselen met het liaisonbureau van de EU 

in San Francisco en het EPLO in Washington, met name vóór en na de 
vergaderingen van de TTC, alsook met de consulaten-generaal van de lidstaten in 
San Francisco;

o bijeenkomsten te organiseren (fysiek of online) met gesprekspartners die niet 
aanwezig konden zijn tijdens dit bezoek, waaronder senatoren van staten, 
belanghebbenden en Europese bedrijven die gevestigd zijn in verschillende staten 
(na het bezoek van de delegatie aan Californië is zo’n bijeenkomst reeds één keer 
georganiseerd met een specifieke belanghebbende die de leden van de delegatie 
toen niet kon ontmoeten).

Bijlage: Definitief programma 
Persberichten van het EP in verband met het bezoek van de delegatie 
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BEZOEK VAN DE
COMMISSIE INTERNATIONALE HANDEL (INTA)

AAN SAN FRANCISCO EN DE BAAI VAN SAN FRANCISCO, 30 OKTOBER ‑ 1 NOVEMBER 2023

DEFINITIEF PROGRAMMA

Maandag - 30 oktober 2023 San Francisco
9.00 - 11.30 Tesla-fabriek in Fremont – ontmoeting en rondleiding door de faciliteit

13.00 - 14.00 Ontmoeting met de adviseur voor internationale zaken van mevrouw 
Kounalakis, de luitenant-gouverneur van Californië 

14.00 - 14.45 Briefing door plaatsvervangend hoofd van het EU-liaisonbureau in 
San Francisco 

15.15 - 17.00 Ontmoeting met vertegenwoordigers van de haven van Oakland en 
rondleiding door de faciliteiten van de zeehaven en briefing 

17.30 - 19.00 Ontmoeting met vertegenwoordigers van United Auto Workers (UAW) 
en bezoek aan de laboratoria van de Universiteit van Californië – 
Berkeley 

Dinsdag - 31 oktober 2023 San Francisco

8.00 - 9.00 Ontbijtvergadering met consulaten-generaal van de lidstaten 

10.00 - 12.00 Ontmoeting bij Apple en rondleiding door de faciliteiten 

15.00 - 17.00 Ontmoeting bij Nvidia 

Woensdag - 1 november San Francisco

8.30 - 9.25 Mozilla Foundation 

9.45 - 10.30 Ontmoeting met de senator van California, Scott Wiener 

11.30 - 13.15 Stanford-universiteit – lunchvergadering en bezoek aan de campus 

13.30 - 14.30 Ontmoeting met German Accelerator 

Einde van het bezoek van de delegatie
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Parlementaire delegatie van de Commissie internationale handel brengt 
volgende week een bezoek aan San Francisco
Persberichten
 

INTA  

 

25.10.2023 - 16.45 uur 

 

Een delegatie van leden van de Commissie internationale handel van het Europees 
Parlement zal van 30 oktober tot en met 1 november een bezoek brengen aan 
San Francisco en de Baai van San Francisco.
Naast een bezoek aan een vestiging van een autofabrikant zullen de Parlementsleden ook naar 
de haven van Oakland gaan en daar vertegenwoordigers van de autoriteiten ontmoeten. 
Daarnaast zullen de Parlementsleden vertegenwoordigers van de vakbonden ontmoeten en 
zullen er gesprekken worden gehouden met vertegenwoordigers van hightech- en 
halfgeleiderbedrijven en gedachtewisselingen plaatsvinden in de Stanford-universiteit. Op de 
agenda staat ook een discussie met een delegatie van leden van het California State Assembly.

De delegatie zal worden voorgezeten door de voorzitter van de Commissie internationale handel 
(INTA), Bernd Lange (S&D, DE), en zal bestaan uit Elżbieta Katarzyna Łukacijewska (PPE, 
PL), Inma Rodríguez-Piñero (S&D, ES), Miapetra Kumpula-Natri (S&D, FI), ondervoorzitter 
van de delegatie voor de betrekkingen met de VS en Marie-Pierre Vedrenne (Renew, FR), 
ondervoorzitter van INTA.

Citaat
“Bij onze gesprekken in Californië zullen we ons erop richten om onze economische strategie 
aan te scherpen. Of het nu gaat om halfgeleiders, de productie van auto’s of kritieke 
infrastructuur, we moeten ervoor zorgen dat alle beperkingen die we opleggen aan open handel 
op maat gesneden, beperkt en effectief zijn. We willen rechtstreeks van werknemers, 
vertegenwoordigers van bedrijven en politici uit Californië horen hoe zij hun economische 
strategie benaderen en hoe de EU, de VS en derde landen op dit gebied moeten samenwerken, 
of we het nu hebben over inkomende of uitgaande investeringen of over controles op de uitvoer. 
Het bezoek zal ook een uitstekende gelegenheid zijn om de regulering van de digitale wereld te 
bespreken, vooral met betrekking tot digitale handel en om na te gaan hoe we de Handels- en 
Technologieraad op dit gebied kunnen versterken”, aldus Bernd Lange.

Achtergrond
De EU en de VS hebben de grootste bilaterale betrekkingen op het gebied van handel en 
investeringen ter wereld. In de afgelopen jaren hebben onenigheden een invloed gehad op de 
handelsbetrekkingen, waaronder onlangs nog de Amerikaanse Inflation Reduction Act (IRA) 
en daarvoor de maatregelen van de VS voor staal en aluminium. In 2021 werd de Handels- en 
Technologieraad EU-VS opgericht om belangrijke kwesties op het gebied van wereldwijde 
handel, economie en technologie te coördineren en om de trans-Atlantische economische en 
handelsbetrekkingen te verdiepen. Tijdens de top tussen de EU en de VS in Washington van 20 
oktober kwamen beide partijen overeen om de besprekingen voort te zetten, maar tot nu toe is 
er nog geen overeenkomst bereikt over staal en aluminium en is er ook geen vooruitgang 
geboekt met de overeenkomst over kritieke mineralen.

https://www.europarl.europa.eu/news/en/press-room?contentType=committee&keywordValue=INTA
https://www.europarl.europa.eu/meps/nl/1909/BERND_LANGE/home
https://www.europarl.europa.eu/meps/nl/96791/ELZBIETA+KATARZYNA_LUKACIJEWSKA/home
https://www.europarl.europa.eu/meps/nl/96791/ELZBIETA+KATARZYNA_LUKACIJEWSKA/home
https://www.europarl.europa.eu/meps/nl/125043/INMA_RODRIGUEZ-PINERO/home
https://www.europarl.europa.eu/meps/nl/124735/MIAPETRA_KUMPULA-NATRI/home
https://www.europarl.europa.eu/meps/nl/197502/MARIE-PIERRE_VEDRENNE/home
https://policy.trade.ec.europa.eu/eu-trade-relationships-country-and-region/countries-and-regions/united-states_en
https://www.europarl.europa.eu/thinktank/nl/document/IPOL_IDA(2023)740087
https://www.europarl.europa.eu/thinktank/nl/document/EPRS_BRI(2023)754554
https://www.europarl.europa.eu/thinktank/nl/document/EPRS_BRI(2023)754554
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Meer informatie

 Resolutie over onderhandelingen met de VS betreffende de versterking van de internationale 
toeleveringsketens van kritieke mineralen (18.10.2023)

 Trade Committee Chair: Parliament expects WTO compatible results at EU-US summit 
(Voorzitter van de Commissie internationale handel: Parlement verwacht resultaten van 
top EU-VS die verenigbaar zijn met WTO-regels) 

 Ontwerpresolutie van het Parlement over de toekomst van de betrekkingen tussen de EU en 
de VS (26.7.2021)

 Think Tank van het EP: Trans-Atlantische betrekkingen – de VS en Canada 
 Multimediamateriaal over de handelsbetrekkingen tussen de EU en de VS
 Commissie internationale handel
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https://www.europarl.europa.eu/news/nl/press-room/20231016IPR07310/trade-committee-chair-parliament-expects-wto-compatible-results-at-eu-us-summit
https://www.europarl.europa.eu/news/nl/press-room/20231016IPR07310/trade-committee-chair-parliament-expects-wto-compatible-results-at-eu-us-summit
https://www.europarl.europa.eu/news/nl/press-room/20231016IPR07310/trade-committee-chair-parliament-expects-wto-compatible-results-at-eu-us-summit
https://www.europarl.europa.eu/news/nl/press-room/20231016IPR07310/trade-committee-chair-parliament-expects-wto-compatible-results-at-eu-us-summit
https://www.europarl.europa.eu/news/nl/press-room/20231016IPR07310/trade-committee-chair-parliament-expects-wto-compatible-results-at-eu-us-summit
https://www.europarl.europa.eu/doceo/document/A-9-2021-0250_NL.html%23_section1
https://www.europarl.europa.eu/doceo/document/A-9-2021-0250_NL.html%23_section1
https://www.europarl.europa.eu/factsheets/nl/sheet/174/transatlantic-relations-the-us-and-canada
https://multimedia.europarl.europa.eu/nl/topic/eu-usa_17601?tab=overview&photoType=25
https://www.europarl.europa.eu/committees/nl/inta/home/highlights


CR\1288964NL.docx 11/12 PE754.970v01-00

NL

Voorzitter van de Commissie internationale handel: Parlement verwacht 
resultaten van top EU-VS die verenigbaar zijn met WTO-regels
Persberichten
 

INTA  

 

18.10.2023 - 17.21 uur 

 

Vandaag heeft de voorzitter van de Commissie internationale handel, Bernd Lange (S&D, 
Duitsland) de volgende verklaring bekendgemaakt in de aanloop naar de top tussen de 
EU en de VS van vrijdag in Washington D.C.
“In dit turbulente geopolitieke klimaat moeten we grijpen wat waarschijnlijk de laatste kans is 
voor de huidige Europese Commissie en de Amerikaanse regering om oplossingen te vinden 
voor de resterende handelsbelemmeringen. We moeten daarbij echter wel trouw blijven aan 
onze waarden, onze regelgeving en onze toezegging aan het internationale handelsstelsel. Ten 
eerste zou een overeenkomst met de VS over kritieke mineralen het speelveld gelijktrekken 
en bedrijven die in de EU gevestigd zijn de mogelijkheid bieden om deel te nemen aan de 
toeleveringsketens in de VS voor de productie van batterijen voor elektrische voertuigen. Op 
die manier zou ook een deel van de schade door de Amerikaanse Inflation Reduction Act (IRA) 
kunnen worden hersteld. Zo’n overeenkomst zou ons ook kunnen helpen om onze krachten te 
bundelen voor een betere bescherming van de rechten van werknemers in onze 
toeleveringsketens voor kritieke mineralen. Dit akkoord moet echter volledig in 
overeenstemming zijn met de multilaterale regels en mechanismen die met name door de 
Internationale Arbeidsorganisatie zijn opgesteld en met onze eigen respectieve regelgevende 
benaderingen, wat alleen kan gebeuren in samenwerking met onze handelspartners.

Daarnaast zou een kader voor een toekomstige mondiale regeling voor duurzaam staal en 
aluminium een tweede belangrijk resultaat van de top kunnen zijn. Dit zou een tussenstap 
moeten zijn naar een oplossing die een definitief einde zou maken aan de illegale Section 232-
tarieven van Trump en de bijbehorende tegenmaatregelen van de EU. Hierdoor zou er 
verlichting en rechtszekerheid komen voor veel sectoren aan beide zijden van de Atlantische 
Oceaan, die de afgelopen jaren zwaar onder druk hebben gestaan. We mogen echter niet ten 
koste van alles tot een akkoord komen. Ten eerste moet elke overeenkomst volledig verenigbaar 
zijn met de WTO-regels. Dat wil zeggen dat als we onze bestaande 
handelsbeschermingsinstrumenten inzetten om niet-marktovercapaciteit aan te pakken, die 
instrumenten dan ook gebaseerd moeten blijven op objectief onderzoek en niet op politieke 
overwegingen. De EU mag in geen geval instemmen met een kader dat niet verenigbaar zou 
zijn met de WTO-regels, het multilaterale handelsstelsel zou afzwakken en tot nog meer 
protectionisme en versnipperde globalisering zou leiden. Daarnaast moet een overeenkomst de 
bestaande EU-wetgeving beschermen en handhaven, waaronder het mechanisme voor 
koolstofgrenscorrectie.

Als beide overeenkomsten worden gesloten, moeten ze exclusieve EU-overeenkomsten zijn en 
eerst worden goedgekeurd door het Europees Parlement. Verenigbaarheid met de WTO-regels, 
het behoud van onze onafhankelijkheid op het gebied van regelgeving en de bijdrage aan een 
duurzamere handel zijn essentiële aspecten waarmee het Europees Parlement rekening moet 

https://www.europarl.europa.eu/news/en/press-room?contentType=committee&keywordValue=INTA
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houden bij de beoordeling van deze twee overeenkomsten. We zijn bereid om snel te reageren 
op de uitkomst van de top.”

Achtergrond
De voorzitter van de Europese Raad, Charles Michel, en de voorzitter van de Europese 
Commissie, Ursula von der Leyen vertegenwoordigen de EU en zullen de Amerikaanse 
president, Joe Biden, op 20 oktober in Washington D.C. ontmoeten voor de 27e top tussen de 
EU en de VS. De laatste top EU-VS vond plaats in Brussel op 15 juni 2021. In een aangenomen 
resolutie van september riep het Parlement de Commissie op om de Amerikaanse regering 
duidelijk te maken dat een overeenkomst over kritieke mineralen slechts moet worden gezien 
als een van de eerste stappen om alle zorgen van de EU over de onopgeloste 
handelsbelemmeringen in de betrekkingen tussen de EU en de VS weg te nemen.

Meer informatie:
Kantoor van de heer Bernd Lange (S&D, Duitsland), voorzitter van de Commissie 
internationale handel, e-mail: bernd.lange@europarl.europa.eu tel.: +32 228 45 555

https://www.europarl.europa.eu/meps/nl/1909/BERND_LANGE/home
https://www.europarl.europa.eu/committees/nl/inta/home/highlights
https://www.europarl.europa.eu/committees/nl/inta/home/highlights
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